

實驗室工作人員安全衛生承諾書

單位名稱 (學校或公司)		職稱	
姓名		承諾日期	年 月 日
本人承諾遵守明志科大實驗室管理規定，若有違反同意依規定辦理，絕無異議。			
承諾事項		違反時之處理	
1. 在進入實驗室作業前我已確實瞭解實驗室管理規則，並願意遵守相關安全規定事項。		倘因個人未遵守承諾事項及職業安全衛生法相關規定導致下列事項，承諾人願自負相關責任，並賠償校方或實驗室相關之損失。 1.個人及他人身體或財產之損害。 2.職業災害發生。 3.校內、外稽核違規事項及其他相關事宜。	
2. 作業前我會確實將作業場所相關儀器設備及相關消防檢知器進行防護，並經系技士或工作場所負責人同意後才可作業。			
3. 運送相關高壓氣體鋼瓶時，我會確實依規定進行防護與固定。			
4. 未經允許，不會攜帶危險品進入實驗室。			
5. 動火作業前會依規定提出申請，並確實遵守相關作業安全規定。			
6. 於化學性實驗室作業期間，會確實佩戴必要的個人防護裝備，如實驗衣、護目鏡、口罩和手套等。			
7. 於物理性實驗室作業期間，會確實遵守機具、設備操作相關安全衛生注意事項。			
8. 工作結束後會將作業環境進行清理，作業期間相關雜物或事業廢棄物等會自行運走處理，並報請系技士或實驗室負責人簽核後離開。			
9. 作業場所環境，若有立即發生危險之虞時，應立即退避，並向工作場所負責人及環安室人員通告（分機：2056），協助採取相關緊急應變措施。			
承諾人簽章：			

備註：承諾人簽章後，本單留存於該實驗室備查。

Laboratory Personnel Safety and Health Commitment Statement

Unit name (School or Company)		Job Title	
Name		Commitment Date (Year / Month / Day)	
I hereby commit to complying with the laboratory management regulations of Ming Chi University of Technology. If I violate any of these regulations, I agree to abide by the prescribed procedures without objection.			
Commitment Items		Handling of Violations	
1. Before entering the laboratory for work, I have fully understood the laboratory management rules and agree to comply with the relevant safety regulations.	If I fail to comply with the commitment items or violate the relevant provisions of the Occupational Safety and Health Act, resulting in any of the following situations, I accept full responsibility and will compensate the school or laboratory for any related losses: <ol style="list-style-type: none"> 1. Damage to personal or others' health and property. 2. Occurrence of occupational accidents. 3. Violations identified in internal or external audits and other related matters. 		
2. Before starting any work, I will ensure that all relevant instruments, equipment, and fire detection systems in the workspace are properly protected and obtain approval from the department technician or workplace supervisor.			
3. When transporting high-pressure gas cylinders, I will follow all required protective and securing measures.			
4. I will not bring hazardous materials into the laboratory without permission.			
5. Before conducting any hot work, I will apply for approval in accordance with the regulations and strictly follow all safety procedures.			
6. While working in a chemical laboratory, I will wear the necessary personal protective equipment (such as a lab coat, goggles, mask, and gloves).			
7. While working in a physical laboratory, I will strictly adhere to all safety and health guidelines for operating machinery and equipment.			
8. After completing my work, I will clean the workspace, remove all waste materials or hazardous waste, and obtain approval from the department technician or laboratory supervisor before leaving.			
9. If there is an immediate danger in the workplace, I will evacuate immediately and notify the workplace supervisor and Environmental Health and Safety Office personnel (extension: 2056) to assist with emergency response measures.			
Signature of Commitment:			

Note: After signing, this document will be kept on file in the respective laboratory for reference.